



**Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2016

## **THE FATES OF THE DISSIDENTS IN CHINA: TIBETAN POETESS TSERING WOESER AND CHINESE WRITER WANG LIXIONG**

**Irina R. Garri**

### **Abstract**

The article analyzes the biography and works of the famous Chinese couple - Tibetan poet, writer, blogger and social activist Tsering Woeser and Chinese writer, human rights activist and independent scholar Wang Lixiong. The paper is based on a personal interview by the author, writers ' literary works and research publications. Tsering Woeser and Wang Lixiong represent a social category of dissidents in China, their works are prohibited, and their literary and social activities have been attracting the most attention from the authorities. Nevertheless, their works are very popular both inside and outside of China. They have received wide recognition as commentators of protest movement on the part of Tibetans and Uighurs and as defenders of the rights of China's ethnic minorities.

**Keywords list (en):** Tsering Woeser, Wang Lixiong, Tibet, China, Tibetan protests, self-immolations

**Date of publication:** 01.01.2016

### **Citation link:**

Garri I. THE FATES OF THE DISSIDENTS IN CHINA: TIBETAN POETESS TSERING WOESER AND CHINESE WRITER WANG LIXIONG // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2016. – Issue 1 C. 86-98 .  
URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-509/>

# **СУДЬБЫ ИНАКОМЫСЛЯЩИХ В КИТАЕ: ТИБЕТСКАЯ ПОЭТЕССА ЦЕРИНГ ОСЕР И КИТАЙСКИЙ ПИСАТЕЛЬ ВАН ЛИСЮН**

**Гарри Ирина Регбиевна**

## **Аннотация**

Эта работа - рассказ о жизни и творчестве китайской супружеской пары - тибетской поэтессы, писателя, блогера и общественного деятеля Церинг Осер и китайского писателя, правозащитника и независимого исследователя Ван Лисюна. Материалами для ее написания послужили личное интервью, взятое автором в июле 2014 г. у героев повествования, анализ произведений писателей-супругов и данные исследований их творчества учеными из разных стран. Церинг Осер и Ван Лисюн представляют особую группу инакомыслящих Китая, где их произведения запрещены, а литературная и общественная деятельность находятся под неусыпным вниманием властей. В то же время их труды пользуются большой популярностью как внутри страны, так и за ее пределами. Широкую известность Церинг Осер и Ван Лисюн получили и как комментаторы протестного движения тибетцев и уйгуров и защитники прав национальных меньшинств.

**Ключевые слова:** Церинг Осер, Ван Лисюн, Тибет, Китай, тибетские политические протесты, самосожжения

**Дата публикации:** 01.01.2016

## **Ссылка для цитирования:**

Гарри И. Р. СУДЬБЫ ИНАКОМЫСЛЯЩИХ В КИТАЕ: ТИБЕТСКАЯ ПОЭТЕССА ЦЕРИНГ ОСЕР И КИТАЙСКИЙ ПИСАТЕЛЬ ВАН ЛИСЮН // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2016. – Выпуск №1 С. 86-98 .  
URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-509/>